
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И КУЛТУРНО 

МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №31 
от редовно заседание на ПК по Образование, култура, наука и 

културно многообразие проведено на 11.02.2025 г.
от 15:00 часа в Зала 1, ет.2, ул. „Московска" №33

Днес, 11.02.2025 г. се проведе редовно заседание на Постоянната комисия по 
Образование, култура, наука и културно многообразие. Заседанието беше 
открито от г-н Диян Стаматов - председател на ПК по ОКНКМ. При направената 
проверка на кворума беше установено, че присъстват 12 /дванадесет/ общински 
съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. Г-н В. Стойчев 
отсъства за цялата продължителност на заседанието.

Г-н И. Виделов отправи предложение за отлагане на т. 8 от дневния ред 
/Доклад с 6х.№ СОА24-ВК66-8324 / 26.09.2024 г. относно преименуване на площад 
"Св. Александър Невски" с името площад "Св. Иван Рилски"/. Още се работи повече 
от две години по Наредбата за именуване в този момент е дискусионно дали да 
бъде вкарана за обсъждане и заради това моли да бъде отложена т.8.

Проф. В. Лилков отправи противно предложение т. 8 да не бъде отлагана. 
Логиката на предложението на г-н Виделов не е адекватна към момента - има 
редица наредби, по които се работи, в това число и Правилника на СОС (ПОДСОС), 
но това не значи, че общинските съветници са прекратили дейността си. По 
настоящата Наредба са взети вече над 50 -60 решения за преименувания.

Г-жа Б. Василева отправи предложение за отлагане на т. 5 /Доклад с 
вх.№СОА25-ВК66-Ю14/04.02.2025 г. относно създаване на общност за 
възобновяема енергия под наименование „Енергийна общност София - 2.СУ „Акад. 
Емилиян Станев"", Район „Витоша" на Столична община/, тъй като докладът е 
отложен от няколко други комисии.

Г-н И. Виделов посочи, че желае да се избегне „ваденето на костите на двама 
светци". Не може да се сравнява кръщаване на улица с преименуването на площад, 
който над век носи конкретното име. Предложението му е за отлагане, а не за 
отпадане, за да има дискусия по тази тема. Едно от неговите виждания е, че за 
взимането на решение по такъв доклад трябва да се взима с мнозинство от 2/з - 
това правило е дискусионно и заради това отправя предложението за отлагане.

Г-н А. Хекимян пожела да запознае ПК с казус свързан с 5. СУ, район „Витоша". 
Предупреждава, че СО може да загуби 7,5 мил. държавно финансиране. Налична е 
дълга кореспонденция между кмета на СО, районния кмет, директора на 
училището и МОН. В три свои писма МОН съобщава, че ако директорът на 
училището не пусне обществената поръчка, това не отговаря на правилата на 
програмата и 7 500 000 лв. ще бъдат загубени.

Г-н Ст. Спасов взе думата и призова г-н Хекимян да се придържа към 
дискусиите по дневния ред.

/Паралелно говорене в зала. Невъзможност за протоколиране./
Г-н Хекимян посочи, че е редно г-жа Б. Здравкова да сподели своето 

становище по казуса в т. разни както и да се изиска позицията на МОН. 1/12



Г-н Д. Стаматов подложи на гласуване предложението т.8 да отпадне от 
дневния ред.

Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:
Т. 8 отпада от дневния ред.
Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 8

Против 3
Въздържали се 1
Поименно гласуване на предложението:
1. Диян Стаматов въздържал се

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева против

в. Веселин Калановски против

7. Вили Лилков против

8. Гергин Борисов За

9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов За

11. Иван Виделов За

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов За

Проф. В. Лилков поиска обяснение на отрицателен вот. Проф. Лилков 
посочи, че за него взетото решение е скандално. За първи път в историята на 
СОС, откакто той е част от институцията, се случва да бъде отложена точка 
3а преименуване на улица или площад. Това е грубо нарушения на наредбата, 
правилника и традицията. Това е политическо решение, взето от определени 
групи, включили са се и определени общински съветници, провокирано и вменено 
като тяхно решение отвън. СОС и съветниците му се поддават на внушение 2/12



отвън. Това значи, че не действат по собствена воля. Пред него общински 
съветници са споделяли, че те са на друго мнение по конкретна тема, но от 
парламента или от политическата им централа им се налага да гласуват по един 
или друг начин. Посочи, че става дума за страх да се влезе в дебат по същество. 
Становището на С6. Синод не е адекватно и не издържа на критика, нито пък 
подкрепилите отлагането имат аргументи. Това решение 3а отлагане ще 
остане като едно петно върху СОС и по-точно върху ПКОКНКМ, където трябва 
да се действа по съзнание, убеждение и компетентност.

Г-н Д. Стаматов подложи на гласуване проекта 3а дневен ред на заседанието 
с така направените промени 3а отпадане на т.5 и т.8.

Комисията подкрепи проекта 3а дневен ред с така направените изменения с 
/10/ гласа "3а".

Общо гласували: 
в т.ч.:

10

За 10

Против Няма
Въздържали се Няма
Поименно гласуване на днеВния ред:
1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев --

3. Цветелина Симеонова - 
Заркин

За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски —

7. Вили Лилков —

8. Гергин Борисов За

9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов За

11. Иван Виделов За

12. Йордан Тодоров За
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13. Стефан Спасов За

По т. 1 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА24-ВК08-17143 / 03.12.2024 г. относно именуване на улица, 

находяща се в ар. София, район „Студентски", м. „Студентски град" ул. „Надежда 
Лекарска" с вносител г-н П. Горанов, кмет на район „Студентски" и становище с 
вх.№ С0А24-ВК08-17143-[1] / 12.12.2024 от зам.-кмет на Столична община, 
направление КОСМД

Г-н П. Горанов представи доклада. Посочи, че Надежда Лекарска е оставила 
изключителна следа в историята на българското спортно движение и 
академичните среди.

Г-н Г. Борисов посочи, че в проекта на решениелипса изписването на името 
на улицата при транслитерация както и задължаване на кмета за поставяне на 
обозначителните табели в едномесечен срок.

Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в 

предложения проект на решение:
1.1. Параграф единствен от диспозитива на решението се номерира 

1.
1.2. В края на т.1 се добавя текстът: „с изписване при 

транслитерация "Мадегюда кекагзка""
1.3. Създава се нова т. 2 със следното съдържание: „Възлага на кмета 

на Столична община в срок до един месец от датата на вземане на настоящото 
решение да организира поставянето на обозначителни табели с 
наименованието на улицата". „

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма
Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 1 от днеВния ред:
1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

4/12



7. Вили Лилков --

8. Гергин Борисов За

9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов За

11. Иван Виделов За

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов За

По т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№ С0А24-ВК08-17147 / 03.12.2024 г. относно именуване на 

улица, находяща се в гр. София, м. „Малинова долина - 1 -ва, 2- ра, 3- та, 4- та, 5- 
та и 6- та части" с името „Йосиф Буреш" с вносител г-н П. Горанов, кмет на 
район „Студентски" и становище с вх.№ ССА24-ВК08-17147-[1] /11.12.2024 г. от 
Зам.-кмет на Столична община, направление КОСМД

Г-н П. Горанов посочим, че в м. Малинова долина, в близост до НСА и 
Студентски град, районната администрация избира да именува улици на учени и 
спортни деятели. Йосиф Буреш е не само спортен деятел, но и с исторически 
Заслуги за движението по време на Балканската война, основател на първото 
гимнастическо дружество в България.

Г-н Г. Борисов посочи, че в проекта на решение отсъства изписването на 
името на улицата при транслитерация.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в 
предложения проект на решение:
1.1. Параграф единствен от диспозитива на решението се номерира 1.
1.2. В края на т.1 се добавя текстът:: „с изписване при транслитерация 
"У081Г ВигезИ"".
1.3. Създава се нова т. 2 със следното съдържание: „Възлага на кмета на 
Столична община в срок до един месец от датата на вземане на 
настоящото решение да организира поставянето на обозначителни 
табели с наименованието на улицата".

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма
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Поименно гласуване на предложението:
Въздържали се Няма

1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев --

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков —

8. Гергин Борисов За

9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов За

11. Иван Виделов За

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов За

По т.З от дневния ред:
Доклад с вх.№ССА25-ВК08-865 / 16.01.2025 г. относно именуване на 

безименна улица започваща от осова точка /ОТ/ЮО през ОТ 101-0Т102-ОТ103-0Т 
104-0Т105-ОТ106-ОТ107-0Т108-0Т109 до ОТ 110, местност „НПЗ Военна рампа- 
Запад" с името „Княгиня Надежда" с вносител инж. Димитър Димов и становище 
с вх.№ СОА25-ВК08-865-[2] / 21.01.2025 г. от Благородна Здравкова, зам.-кмет на 
Столична община

Инж. Д. Димов посочи, че безименната улица е в промишлената зона на НПЗ 
„Илиянци" и процедурата е по искане на частни фирми на територията на района.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в 

предложения проект на решение:
1.1. Параграф единствен от диспозитива на решението се
номерира 1.
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1.2. В края на т.1 се добавя текстът: „с изписване при
транслитерация "Кпуа^1пуа №йегГ|с1а"".
1.3. Създава се нова т. 2 със следното съдържание: „Възлага на 
кмета на Столична община в срок до един месец от датата на вземане 
на настоящото решение да организира поставянето на обозначителни 
табели с наименованието на улицата".

Общо гласували:
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се
Поименно гласуване по т. 3 от дне!

Няма
Зния ред:

1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев --

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков —

8. Гергин Борисов За

9. Еньо СаВов За

10. Ивайло Костадинов За

11. Иван Виделов За

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов —

По т. 4 от дневния ред:
Доклад с вх.№ ССА24-ВК08-17405 / 06.12.2024 г. относно именуване на улица 

в м."Овча купел-кв. 50", кв. 522, район „Овча купел" с името „Витлеем" с вносител7/12



г-н Ангел Стефанов, кмет на район „Овча Купел" и становище с вх.№ СОА24-ВК08- 
17405-[3] / 22.01.2025 г. от Благородна Здравкова, зам.-кмет на Столична община

Г-н А. Стефанов посочи, че избраното име е предложение на живущите на 
бъдещата улица.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в 
предложения проект на решение:

1.1. Параграф единствен от диспозитива на решението се номерира 1.
1.2. В т.1 наименованието на улицата да се изпише „Витлеем" - т.е. само с 
първа главна буква.
1.3. В края на т.1 да се добави текстът „с изписване при транслитерация " 
ВеЦ11еНет".
1.4. Създава се нова т. 2 със следното съдържание: „Възлага на кмета на 
Столична община в срок до един месец от датата на вземане на 
настоящото решение да организира поставянето на обозначителни 
табели с наименованието на улицата".

Общо гласували: 
в т.ч.: 9

За 9

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 4 от дневния ред:

1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев --

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков —

8. Гергин Борисов За

9. Еньо Савов За
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10. Ивайло Костадинов За

11. Иван Виделов За

12. Йордан Тодоров —

13. Стефан Спасов —

По т.5 от дневния ред:
Доклад с вх.№ССА25-ВК66-1014/04.02.2025 г. относно създаване на 

общност 3а възобновяема енергия под наименование „Енергийна общност София 
— 2.СУ „Акад. Емилиян Станев"", Район „Витоша" на Столична община с вносители 
Надежда Бобчева - зам.-кмет на Столична община; арх. Зарко Клинков - кмет на 
район „Витоша"; Бонка Василева; Пламен Данаилов; Емил Димитров; Димитър 
Вучев; Станислав Младенов; Ивайло Йонков - общински съветници

Комисията отложи разглеждането на доклада при гласуване на дневния ред.

По т, в от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА25-ВК66-959 / 03.02.2025 г. относно промяна на бюджета 

на Столична община за 2024 г. с вносител Иван Василев - зам.-кмет на Столична 
община

Г-жа М. Вълкова, д-р на д-я „Финанси" посочи, че става дума за рутинен 
годишен доклад за приключване на 2024 г. Не всички собствени приходи могат да 
бъдат предвидени: застрахователни обезщетения, собствени приходи на 
разпределителите с бюджет, образование, наем на техника.

Г-н Д. Стаматов -отправи благодарност към д-я „Образование", защото 
през януари м. всички общински училища и детски градини са получили целевите 
субсидии свързани с преходните остатъци.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение
Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 9

Против Няма

Въздържали се 2
Поименно гласуване по т. 5 от днеВпия ред:

1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев —

9/12



3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков --

8. Гергин Борисов За

9. Еньо Савов въздържал се

10. Ивайло Костадинов За

11. Иван Виделов въздържал се

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов За

По т. 7 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА25-ВК66-233-[1] / 05.02.2025 г. относно утвърждаване на 

прието от Творческия съвет на Столична програма "Култура" (СПК) решение 3а 
финансиране на класираните като първа и втора резерва проектни предложения 
във всяко направление с 60% от исканото финансиране през 2025 г. с вносител 
Благородна Здравкова - зам.-кмет на Столична община и Веселин Калановски - 
общински съветник

Г-жа Благородна Здравкова уточни, че с доклада се осигурява доп. 
финансиране 3а по две резерви от всяка категория на СПК.

Г-н В. Калановски посочи, че по-този начин СПК се увеличава с 200 000 лв.
Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 

взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение

Поименно гласуване по т. 7 от дневния ред:

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма
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1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков —

8. Гергин Борисов За

9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов За

11. Иван Виделов За

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов За

По т. 8 от дневния ред:
Доклад с вх.№ С0А24-ВК66-8324 / 26.09.2024 г. относно преименуване на 

площад "Св. Александър Невски" с името площад "Св. Иван Рилски“ с вносители 
проф. Вили Лилков; инж. Иван Сотиров; Ивайло Йонков; Веселин Калановски - 
общински съветници и становище с вх.№С0А24-ВК66-8324-[3] / 17.12.2024 г. от 
Н. Св. Даниил, Патриарх български и Митрополит софийски, председател на Св. 
Синод

Комисията отложи разглеждането на доклада.

По т. 9 от дневния ред:
Информация за постъпила поща: ССА25-КЦ01-7603 / 27.01.2025 г.; С0А25- 

КЦ01-4206 /16.01.2025 г. бяха сведени на вниманието на ПК.

По т. разни:
Г-н А. Хекимян посочи, че СО е на път да загуби 7 500 000 лв. финансиране 

от държавата за разширяване на 5. ОУ, р-н „Витоша", изграждане на доп. корпус, 
столова и топла връзка. В условията на МОН е записано, че директорът на 
училището трябва да проведе обществената поръчка. Васил Терзиев и 11/12



районният кмет твърдят, че те са реципиента на това финансиране. Изпратени 
са три писма от МОН, че ако директорът не възложи обществената поръчка, 
държавата няма как да възстанови финансирането от държавата. В крайна 
сметка СО ще трябва да плати. Призова от името на ПК да се поиска 
становището на МОН по казуса и да се разбере дали има др. учебни заведения с 
подобен казус.

Г-жа Б. Здравкова отговори, че не е запозната със случая, но ще го направи 
своевременно.

Г-н Д. Стаматов предложи да се изпрати питане до МОН колко са 
кандидатствалите институции както и до дирекция „Образование" и на 
следващото заседание на ПК да бъде представена информацията.

Г-н И. Петров, гражданин посочи, че Решение 577 от 2024 г. 3а поставяне 
на барелеф на арх. Торбов върху фасадата на Централни хали все още не е 
изпълнено. V

Заседан^ещетбе^кригр-О с^черпване на дневния ред.

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: Диян Стаматов

(отс.)
Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Венци Стойчев

Цветелина Симеонова - Заркин
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